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Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 5 de febrer 
de 2020. Comença la sessió a les 10 hores i 38 minuts. 
Presideix el president de les Corts Valencianes, senyor 
Enric Morera i Català. Sessió plenària número 14. 
Primera reunió.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Molt bon dia, senyories .

Moltes gràcies als mitjans gràfics.

Senyories, anem a donar inici a la sessió de ple número 14, 
la primera del 2020 . I sense més dilació, perquè tenim una 
agenda molt completa, anem a obrir la sessió . (Soroll de 
papers)

Senyories, s’obri la sessió . (El senyor president colpeja amb la 
maceta)

Per acord de tots els grups parlamentaris procedirem, abans 
de començar l’ordre del dia del ple, a guardar un minut de 
silenci en record de les víctimes de la tempesta nomenada 
«Glòria»; també pel jove professional d’esta casa que el dissa-
bte a la nit, en la matinada del diumenge, va partir un acci-
dent i luctuosament va perdre la vida, un jove, José Carretero 
Espinosa, que ha prestat uns grans serveis en l’àrea 
d’informàtica d’esta institució .

Tant pels damnificats i morts per la tempesta Glòria com en 
memòria del jove, José Carretero Espinosa, guardarem un 
minut de silenci en la seua memòria . 

(La cambra guarda un minut de silenci) 

Moltes gràcies, que descansen en pau .

 

Compareixença del president del Consell per a respondre les 
preguntes d’interès general per a la Comunitat Valenciana, 
formulades pels grups parlamentaris (RE número 13.903, 
13902, 13.915, 13.916 i 13.893)

Senyories, anem a començar amb el primer punt de l’ordre 
del dia, que és la compareixença del president del Consell . 
Li agraïm que haja canviat l’agenda per a poder respondre, 
president, a les preguntes d’interés general que formulen els 
grups parlamentaris .

Ja saben vostés el procediment, que està contemplat en 
l’article 173 del nostre reglament .

I passarem a donar-li la paraula a la síndica del Grup 
Parlamentari Popular, la il·lustre diputada, Isabel Bonig .

La senyora Bonig Trigueros:

Gracias, señor presidente .

Buenos días .

Molt honorable president, vicepresidenta, consellers .

La verdad es que sus cambios de criterio son constantes, su 
falta de gestión y acción política, no solamente de usted sino 
también del gobierno socialista .

Hoy, acabamos de saber –lo decía El Mundo a nivel nacio-
nal–, que el Banco Central Europeo, el Banco Europeo de 
Inversiones, acaba de dar 300 millones de euros a Italia por 
la gota fría y cero euros a España, con lo que ha sufrido esta 
comunidad, porque el Ministerio de Hacienda de su gobierno, 
del Gobierno de España, no responde . Y yo me pregunto: 
¿dónde está Chiqui? Parece ser que está buscando al señor 
Ábalos . Y ¿dónde está Ábalos? Paseando a Miss Daisy por 
todo Barajas . (Aplaudiments) ¡Claro!, señor Puig, como no 
están en lo que están, luego pasa lo que pasa .

Y, mire, sus anuncios vacíos de contenido, pero sobre todo 
de presupuestos, son constantes: primero, sí a la amplia-
ción del puerto de Valencia; después, no era necesaria una 
nueva declaración de impacto ambiental; no a la colabora-
ción público-privada, pero luego acudimos a la privatización 
para acabar con las vergonzosas listas de espera en sanidad, 
nos vamos a un viaje a Canadá y continuamos adjudicando 
las resonancias a una empresa privada; y, sobre todo, en la 
gestión de los puertos de la Generalitat Valenciana, donde 
debería de ser públic, de qualitat y en valencià, concretamente 
lo gestionamos y se lo damos a una empresa, a Balearia, a una 
empresa privada . Curioso .

Mire, eliminación del impuesto de sucesiones y donaciones; 
después no, solo a las pequeñas empresas .

Y usted apelaba a levantar la hipoteca reputacional de la 
Comunidad Valenciana, sí, sí, cuando afectaba la corrupción 
a otros; ahora, que le afecta a su partido y a su familia, se han 
acabado las comisiones de investigación, las exigencias de 
responsabilidad política, y utiliza todos sus medios y su poder 
para atacar a la oposición y a sus socios . Un consejo, señora 
Oltra, ¡cuídese! Ya hablaremos . Y a enredar que, de eso, 
señora Bravo, creo que saben mucho .

Pero, donde más evidente es su mentira es en la defensa de 
los intereses de los valencianos, señor Puig . Hemos pasado 
de montar pollos, plataformas para reclamar el cambio 
y modelo de financiación, actos en Madrid, a que usted, 
desde que gobierna el señor Sánchez, parece el gobernador 
civil del Gobierno de España en la Comunidad Valenciana . 
(Aplaudiments)

Y mire, señor Puig, le hemos apoyado en todo, en las decla-
raciones solicitando un cambio de modelo de financiación, 
firmamos aquí una declaración institucional contra los presu-
puestos del 2017 del estado, gobernando el PP, porque no 
eran buenos para la Comunidad . Y ahora que toca reclamar 
lo que les corresponde a los valencianos, los 281 millones de 
euros del IVA, ahora su gobierno, que es de los valencianos, 
ahora usted prefiere y es más socialista que presidente de 
todos los valencianos . (Aplaudiments)
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Señor Puig, lo he intentado todo, le he prestado mi apoyo con 
una PNL para formar un frente político común y reivindicar 
desde la lealtad, y usted me ha dicho que no .

Mire, aquí está el requerimiento al consejo de ministros, 
previo a la reclamación en vía judicial . Estoy haciendo, señor 
Puig, lo que usted debería hacer como presidente de los valen-
cianos y no hace . (Aplaudiments) Estoy haciendo lo que hacen 
sus compañeros, Lambán de Aragón, de Asturias, García-Page, 
y hasta Francina Armengol . Eso es lo que estoy haciendo .

Pero le doy la última oportunidad; si usted hoy sube aquí y da 
su palabra de que el viernes el consejo de gobierno empezará 
–como han hecho sus compañeros socialistas– el proceso 
judicial para reclamar lo que nos corresponde, señor Puig, 
yo rompo este requerimiento (aplaudiments), porque en la 
defensa de los valencianos prefiero un frente político común 
a hacer la guerra política por mi cuenta .

No es una cuestión de siglas, presidente, no es una cuestión 
de política, es una noble causa: la defensa de los intereses de 
los valencianos . De usted depende. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà el president del Consell a la pregunta 
formulada .

President, quan vullga, té vosté…

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies .

Molt bon dia, senyories .

Senyores i senyors diputats .

Mire, senyora Bonig .

Tota eixa exhibició de defensa dels interessos valencians 
ara, quan vosté ha portat al seu partit al pitjor resultat de la 
història, és melancòlica, és una defensa dels interessos valen-
cians melancòlica . Perquè quan vostés parlen de l’evolució 
del mes de l’IVA és que es necessita tindre…, però es neces-
sita tindre ¡molta barra!, però ¡moltíssima! Perquè saben que 
este és un problema generat absolutament i exclusivament 
pel govern del Partit Popular . (Aplaudiments) Exclusivament!

Este és un problema que ve del senyor Montoro que va deci-
dir traure’ls una mensualitat als valencians i valencianes . I en 
aquell moment, que vostés tenien més de trenta diputats ací, 
i tenien a Madrid la majoria absoluta, no van dir res . Per això, 
les seues paraules d’ara no tenen cap sentit (aplaudiments), no 
tenen cap sentit .

Nosaltres, abans, ahir, i sempre, defensarem per damunt 
de tot els interessos dels valencians i les valencianes, ho 
farem ¡sempre!, ho farem sempre . I per això hem convocat, 

hem demanat a la presidència de les Corts que convoque 
per a demà una comissió mixta entre el Consell i les Corts 
Valencianes per tal de preparar la posició valenciana davant 
del comité de política fiscal. (Aplaudiments)

I és ahí, és ahí, en el consell de política fiscal, on el conse-
ller, abans, ara, i sempre, defensarà allò que és just per als 
valencians, que no és només la mensualitat de l’IVA, que 
és un finançament just per a la Comunitat Valenciana. 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Escoltarem la…

La senyora Bonig Trigueros:

No me ha quedado claro, ¿recurre o no recurre, como García-
Page y Lambán? ¿Recurre o no? ¡Qué oportunidad tan magní-
fica acaba de desaprovechar! Prefiere ser socialista a presi-
dente de todos los valencianos . (Aplaudiments)

Ya lo dijo la señora Thatcher, «si quieres que una cosa se 
sepa, díselo a un hombre que solo hablan; pero si quieres 
que se haga, díselo a una mujer .» El Partido Popular llevará a 
los tribunales al gobierno para defender los derechos de los 
valencianos . (Aplaudiments) Usted no lo hace, el PP lo hará .

Señor Puig, 23 de agosto del 2018 –para que vean la hemero-
teca–, usted interrumpe sus vacaciones en Morella y dice, «el 
gobierno de la Generalitat vota a favor del consejo de polí-
tica fiscal y financiera –cambia su voto y vota a favor, no se 
abstiene, vota a favor– porque hemos obtenido el compro-
miso del Ministerio de Hacienda de devolver el IVA de 
diciembre del 2017 .» Año y medio después su promesa es 
una nueva mentira, señor Puig . (Aplaudiments)

Usted acudió al Tribunal Constitucional con su consellera 
en el 2016 a impugnar los presupuestos del estado, y ahora 
¡no! ¿Por qué antes sí y ahora no? ¿Saben ustedes por qué? 
Porque antes gobernaba el PP y ahora gobierna el Partido 
Socialista . ¡Qué bien se vivía contra Mariano Rajoy!, ¿verdad?

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La senyora Bonig Trigueros:

Mire, usted, señor Puig, le regalo aceite de San Blai de 
Torrent para que se lo ponga en la garganta y le dé fuerzas 
para reclamar los intereses de los valencianos .

Sea usted el presidente de los valencianos y no el secretario 
general del PSPV . (Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyora Bonig .

Té la paraula el president del Consell al que escoltarem sense 
interrupció i sense que cap persona use l’ús de la paraula, 
l’únic que el pot usar és el president del Consell .

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, president .

Mire, senyora Bonig, jo, de totes les actuacions cíniques que 
l’he vist en estos anys, esta és la més peculiar i la més singu-
laritzada . Perquè no només són vostés els únics responsa-
bles d’esta qüestió, de la mensualitat de l’IVA, sinó que mes 
a mes el compromís de la senyora Montero amb nosaltres 
es va concretar en el pressupost del 2019, que van rebutjar 
les corts espanyoles, el Partit Popular, Ciudadanos i els inde-
pendentistes . (Aplaudiments) Eixa és la realitat . Per tant, el 
compromís es va a complir; qui no va a complir va a ser, una 
vegada més, el Partit Popular .

Mire, vosté no és qui decidix qui és el president de la 
Generalitat i qui defensa els interessos dels valencians . Jo 
sóc el president de la Generalitat perquè ho han decidit estes 
Corts Valencianes, i sempre per damunt de tot –com he fet– 
defensaré l’interés general de la comunitat, per damunt de 
qualsevol interés partidista. Però, anem a parlar de confiança 
i de coherència .

Confiança, què és? Vosté ha dit que este govern no els genera 
confiança; jo li dic el que és la realitat, perquè vosté parla 
d’un altre món. Vostés no tenen confiança en la Comunitat 
Valenciana, tenen més confiança en la Comunitat Valenciana 
algunes empreses internacionals, des de la Ford fins a Stadler, 
o Thyssenkrupp, que vostés, vostés no tenen confiança en 
esta terra .

Mire, la realitat, sap quina és des què governa el Botànic? 
És que en el 2019 tindrem un nou record d’exportacions, 
gràcies que s’ha generat un clima d’estabilitat, de diàleg i 
d’honradesa; que han augmentat les inversions estrangeres 
el 115 %; que tenim també en el 2019 un rècord de turistes, 
9,5 milions d’estrangers, quan altres comunitats autònomes 
han baixat estrepitosament; que, a més a més, fins i tot en un 
mes difícil per a l’atur, el que constatem és que és la xifra més 
alta d’ocupació en els darrers deu anys .

La Comunitat Valenciana és motor del creixement a pesar de 
la falta de finançament i la falta d’inversions. L’Airef diu que 
serem una de les tres comunitats que passarem, que estarem 
per damunt de la mitjana espanyola en creixement del PIB .

Això és confiança, hem aconseguit que estes empreses de les 
que parlava estiguen ací . El conseller, la vicepresidenta i jo 
hem estat recolzant els sectors productius durant este inici 
d’any en les fires, hem presentat l’Estratègia d’intel·ligència 
artificial i Europa ha tornat a confiar amb nosaltres situant 
ací, a Alacant, un nou ELLIS .

L’Àgora, que vostés van deixar sense que fóra res, ara, en 
estos moments, serà el CaixaForum més gran d’Espanya .

I eixa és la realitat . Però sap el que passa en totes les qües-
tions econòmiques? Al final tenen una concepció per a nosal-
tres fonamental . Tota l’economia ha d’estar servint  a les 
persones . I per això la Comunitat Valenciana és l’autonomia 
que més persones ha incorporat al sistema de la dependèn-
cia, el 20 % del total d’Espanya . (Aplaudiments)

I En el sistema sanitari, que vostés tantes vegades menys-
preen, els valencianes esperen menys, menys d’un mes per a 
operar-se ací, a pesar de que estem encara lluitant i intentant 
per avançar molt més .

I la Comunitat Valenciana s’ha incorporat també a l’elit dels 
huit hospitals públics autoritzats pel ministeri per als nous 
tractaments contra el càncer .

Eixa és la realitat de la Comunitat Valenciana, una reali-
tat que amb esforç i amb també dificultats, i moltes vegades 
amb, per què no dir-ho, errades, anem construint entre tots 
i totes una comunitat en què –ho sent, senyora Bonig–, ha 
fracassat vosté abans en la seua posició i ara també fracas-
sarà per intentar trencar-la, per intentar fracturar-la .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Senyor Ibáñez, té vosté la paraula per a preguntar .

El senyor Ibáñez Bordonau:

Muchas gracias .

Señor presidente, lo primero la educación: feliz año nuevo . 
(Rialles)

Y por tercera vez le pregunto si va a reclamar o no que nos 
devuelvan el IVA .

Lleva usted un año y medio invernando, dormido, callado . 
Debe de ser el «efecto Sánchez» . Mientras usted calla y no 
reclama, Sánchez hace caja con los valencianos . ¿Cuándo nos 
va a pagar los 281 millones del IVA? ¿Cuándo nos van a pagar 
los 38 millones de la autoridad del transporte? ¿Cuándo nos 
van a pagar los 344 millones de los desplazados sanitarios? 
¿Cuándo nos va a pagar el 50 % de la dependencia? ¿Cuándo 
nos van a pagar los 6.625 millones de la financiación? Usted 
lo ha anunciado decenas de veces y nunca se cumple .

Diga conmigo, señor presidente, «Chiqui, paga» . Y por eso 
usted nunca podrá ser un buen presidente para todos los 
valencianos, será un buen presidente socialista .

Y por eso le pregunto: ¿cuándo va a exigir a Sánchez el pago 
de los más de siete mil seiscientos millones prometidos? 
(Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Ibáñez .

Li contestarà l’honorable conseller d’Hisenda, senyor Soler, 
té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

El cinisme amb el que el Partit Popular toca els temes de finan-
ces ratlla l’estratosfera . És a dir, creen la problema, la fechoría 
del senyor Montoro, que molt bé ha dit la vicepresidenta . La 
senyora Montero dóna la solució en els pressupostos generals 
de l’estat, dóna la solució, no només (veus) de l’IVA . . .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Un segon, un segon, conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Serà possible? Bé, anem a vore . Açò és una barreja d’ignoràn-
cia i de la mala fe . Més d’ignorància que de mala fe .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Un segon, senyor conseller! (Aplaudiments) No s’ha interrom-
put ningun orador que està en l’ús de la paraula i no vaig a 
consentir que s’interrompa .

Disculpe la interrupció, senyor conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Anem a vore . En els pressupostos generals de l’Estat de 
l’any passat, que va presentar el govern Sánchez, i que no va 
passar el vot favorable de les Corts perquè el PP, i altres, però 
el PP va votar en contra, no només estava el tema de l’IVA, no 
només estava el tema de l’IVA, estava el tema del 10 % per 
fi, després històricament d’inversions en el territori valencià 
per complir l’Estatut d’autonomia reformat . (Aplaudiments)

És a dir, quan el senyor conseller d’hisenda, perdó que diga senyor, 
però el conseller d’hisenda, va votar i va canviar el vot, efectiva-
ment en el mes d’agost, és perquè eixos 800 milions després se 
van traduir en fets a través dels pressupostos generals de l’estat 
que vostés van impedir que (inintel·ligible)  . . . Per tant, en aquell 
moment transcendental dels pressupostos generals de l’estat 
vostés van votar contra els valencians . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Escoltarem ara la pregunta de la síndica adjunta del Grup 
Popular, senyora Ortiz .

La senyora Ortiz Vilella:

Muy bien . Muchas gracias, señor presidente .

Seguro que de esto también tiene la culpa Montoro, de lo que 
voy a preguntar ahora .

Señor Puig, en su día fue muy comentado el rifirrafe entre la 
Conselleria de Transparencia y la de Justicia para ver cuál de 
las dos se quedaba con la Inspección General de Servicios . Al 
final la señora Bravo ganó, casi siempre gana. Enseguida supi-
mos por qué ganaba la señora Bravo . El único organismo que 
no investiga a sus hermanos es justamente el primero que 
tenía que haberlo hecho: la Inspección General de Servicios .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories!

La senyora Ortiz Vilella:

El artículo 30 de la Ley reguladora de la inspección, que uste-
des mismos trajeron a esta cámara, señala que la actuación 
inspectora se iniciará a raíz de cualquier dato obtenido por el 
sistema de alertas . Debe de ser que allí no ha saltado ninguna 
alerta en los más del millón de euros que le han dado sus 
hermanos desde el gobierno que usted preside y a los amigos 
de sus hermanos, y no sé si a los suyos .

A partir de ahí yo quiero preguntarle . Señor presidente, 
obstaculizar cualquier tipo de investigación interna para 
tratar de ocultar un presunto desfalco de sus hermanos 
puede acarrear consecuencias penales, y no se librará porque 
sea una fiscal la consellera de justicia. Por qué tenían tanto 
interés en el PSPV en llevar la inspección de servicios a 
manos de la señora Bravo . Quién está obstaculizando que la 
inspección actúe contra sus hermanos . Espero no tener que 
pedirlo en el juzgado .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Escoltarem la resposta de l’honorable consellera de Justícia . 
Quan vosté vullga .

La senyora consellera de Justícia, Interior i Administració 
Pública:

Gracias, presidente .
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Mire, señora Ortiz, yo le recomiendo que se lea el Plan de 
actuación de la Inspección General de Servicios para los últi-
mos dos años, donde una precisamente de las áreas que 
tenía como misión investigar y analizar era todo el sistema de 
subvenciones de todos los departamentos de la Generalitat . Y 
le puedo asegurar que ese informe está y cuando quiera a su 
disposición porque se cuelgan en el Portal de transparencia .

Así que yo lo que le recomiendo que aleje de su pensamiento 
todos los demonios, que aquí hemos venido a trabajar, a 
trabajar con rigor . No ha habido ningún tipo de controversia . 
La Inspección General de Servicios en muchas comunidades 
autónomas depende de la conselleria que tiene que tiene las 
competencias de administración pública . Y le puedo asegu-
rar que van a trabajar esos inspectores, a los que usted ha 
faltado el respeto, porque son profesionales independientes, 
que actúan con todo el rigor, (aplaudiments) trabajarán para 
asegurar la transparencia y la calidad de los servicios en esta 
administración, cosa que ustedes nunca hicieron .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, continuarem amb la sessió de control . Ara en 
la pregunta que formula el síndic del Grup Parlamentari 
Ciudadanos, il·lustre diputat Toni Cantó .

El senyor Cantó García del Moral:

Mire, señor Puig, en primer lugar, y tal y como cantaba la 
gran Lina Morgan: «gracias por venir» . Llevaba usted 68 
días sin rendir cuentas ante los valencianos . Así que, desde 
Ciudadanos, agradecidos y emocionados, pero también preo-
cupados, queremos preguntarle por esas palabras suyas 
acerca de la declaración de impacto ambiental del puerto 
de Valencia, que hasta ahora se ha considerado por su parte 
innecesaria . Es lo que piden sus socios . Así que, ¿ampliación 
sí o no? O lo que es lo mismo, señor Puig, quién manda en el 
tripartito de Valencia . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Cantó .

Li contestarà el president del Consell .

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, senyor president .

Amb tot el respecte a Lina Morgan, no sé si és el més adient 
en estes Corts Valencianes parlar de Lina Morgan .

Però, en qualsevol cas, el que li vull dir és que d’allò que parla 
vosté i que posa com afirmacions meues no sé d’on ho trau.

Jo el que he dit des del principi fins al final que han de ser 
els criteris previs que finalment decidisquen respecte a esta 

qüestió . Però hi ha una qüestió de fons, en la que evidentment el 
govern està absolutament d’acord, i és que el creixement econò-
mic, el desenvolupament ha d’estar vinculat a la sostenibilitat, i 
eixe és un element clau . I, per tant, en això anem a treballar .

Ara bé, fer de tot una polèmica maniquea d’impossible solu-
ció, ni ho veig ni crec que siga positiu per a la societat valen-
ciana . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor president .

Senyor Cantó, per acabar de formular la pregunta, té vosté 
l’ús de la paraula .

El senyor Cantó García del Moral:

Gracias .

Señor Puig, no hay polémica, no debería haberla, no se ha 
solicitado ni se debería solicitar otra declaración de impacto 
ambiental porque se ha dicho que no hace falta .

El puerto de Valencia es importantísimo, una infraestruc-
tura que da trabajo a 30 .000 personas directa o indirecta-
mente . El primer puerto del Mediterráneo y quinto puerto 
de la Unión Europea . Y haciendo este tipo de declaraciones y 
abriendo la puerta a que pueda existir esa diversidad, usted 
está alejando las inversiones .

Mire, le pedimos desde Ciudadanos que se centren en lo real-
mente importante, en la creación de riqueza y empleo . La 
Comunidad Valenciana está destruyendo 1 .075 empleos al 
día desde que ha empezado este año . Y mientras ustedes 
alejan grandes inversiones como la de Intu, ponen en peli-
gro las del puerto de Valencia, no hacen los deberes con el 
corredor mediterráneo, tampoco con los accesos al puerto, 
suben impuestos, crean barreras lingüísticas o se olvidan 
mágicamente de nuestra financiación, y se dedican a divi-
dir a los valencianos y a enfrentarlos, señor Puig . Valenciano-
parlantes contra castellano-parlantes, educación pública 
contra la concertada, sanidad pública contra la privada, 
coches contra bicis, fachas contra rojos . Y también divide 
usted a los españoles, divide a los españoles y los enfrenta 
con sus declaraciones sobre dumping fiscal.

Y yo le quiero decir una cosa, señor Puig . Andalucía, Madrid o 
Murcia no tienen la culpa de que la Comunidad Valenciana esté 
infrafinanciada. La culpa la tienen ustedes, señores del PSOE, 
y ustedes, señores del Partido Popular, no Madrid, Andalucía o 
Murcia . (Aplaudiments) No enfrenten a los españoles .

Usted, señor Puig, sí, permítame que se lo diga, está copiando 
el «Madrid ens roba» de los secesionistas, transformándolo 
en esas palabras suyas de dumping fiscal. Y es muy curioso, 
porque cuando Madrid, Andalucía o Murcia bajan los impues-
tos, hacen dumping fiscal, son competencia desleal, son anti-
patrióticos . Y oiga, ¿esto qué es? Las empresas vascas pagan 
hasta un 25 % menos de impuestos que las valencianas o 
las del resto de España . Esto unido o gracias al cuponazo 


